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Onderwerp:     Voordracht Tweede Begrotingswijziging 2022

Advies commissie EFB:

de Voordracht Tweede Begrotingswijziging 2022 als hamerstuk door te geleiden naar PS van 19 
september 2022.

Uittreksel van het concept-verslag EFB 12-9-2022: 

7.a. Voordracht Tweede Begrotingswijziging 2022

De voorzitter licht toe dat PS in de provinciale begroting toewijst voor welke doelen de provincie haar 
beschikbare middelen inzet. Deze tweede begrotingswijziging omvat een bijstelling van de begroting voor 
2022. De voordracht staat geagendeerd voor de PS-vergadering van 19 september. De commissie EFB 
adviseert over de begrotingswijziging vanuit een algemeen financieel oogpunt en op de onderwerpen die tot 
de commissie EFB behoren. Besluitpunt 1 van de voordracht betreft een kredietverhoging in het vakgebied 
van M&B. Daarom wordt dit punt vanavond ook in die commissie besproken.

De heer Hartog (JA21) kan instemmen met het gevraagde. Het is mooi dat er extra middelen uit de provincie 
beschikbaar zijn gekomen voor indexering. Dat is nuttig en nodig.

De heer Klein (CU) kan zich in grote lijnen vinden in de begrotingswijziging. Over de lijst subsidies buiten de 
uitvoeringsregeling vraagt hij hoe het zit met die 26 miljoen euro subsidie die Landschap Noord-Holland 
krijgt voor de restauratie van het fort bij Veldhuis. Hij vreest dat dat ten koste gaat van andere prioriteiten 
binnen dat programma. Dit behoeft een nadere toelichting dan wel een discussie met PS. 

Voorts wijst hij op de subsidie die vanuit de reserve Warmtetransitie beschikbaar wordt gesteld voor 
verduurzaming van de glastuinbouw in Noord-Holland. Greenpoort Aalsmeer gaat een meerjarenplan 
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Verduurzaming opstellen en daarvoor wordt een aanzienlijk bedrag beschikbaar gesteld. Dit lijkt hem een 
goed moment voor bezinning op de toekomst van glastuinbouw in Noord-Holland gezien de hoge 
energieprijzen. Misschien is een heel aantal vormen van teelt helemaal niet zo handig. Het gaat er niet alleen 
om de bestaande verwarming van kassen op korte termijn te verduurzamen, maar hij zou een discussie willen 
voeren over glastuinbouw in Noord-Holland op de lange termijn. 

De voorzitter stelt voor in deze commissie vooral de financiële impact te bespreken. De discussie over 
klimaat, duurzaamheid en de toekomstvisie hoort thuis in de commissie RWK. 

De heer Hollebeek (PvdD) constateert dat er soms middelen ongebruikt blijven, bijvoorbeeld de 100.000 euro 
voor de wildopvang. Hij hoopt dat daarmee nog wel wat gaat gebeuren voor het einde van deze 
coalitieperiode. Hij roept de gedeputeerde op met het veld in gesprek te gaan, maar dat lukt natuurlijk niet 
meer vóór de PS-vergadering van volgende week.

De heer Heijnen (CDA) benadrukt dat deze onzekere tijd van invloed is op de financiële prestaties van de 
provincie. Dat wordt nog eens versterkt door de te lang durende discussie met het Rijk over de financiële 
toekomst van de provincie. Wellicht kan de gedeputeerde een update geven. Het CDA steunt de lijn voor een 
voorzichtig financieel beleid waarbij geld wordt gereserveerd voor toekomstige indexeringen en 
prijsstijgingen. Vooral rond mobiliteit heeft het CDA grote zorgen. Er moet veel gebeuren, maar er kan steeds 
minder. 

Uit deze tweede begrotingswijziging blijkt dat bij de eerste begrotingswijziging de post Uitbesteding 
brugbediening kennelijk neerwaarts is bijgesteld met 2,4 miljoen euro. Dat was niet direct zichtbaar in 
programma 4. Dit is een politiek beladen onderwerp dat eerder tot veel discussie heeft geleid. De aanpassing 
is nu gecorrigeerd en is nu wel goed zichtbaar onder programma 4. Een dergelijk bedrag dient transparant te 
zijn zodat er ook inhoudelijk over kan worden gesproken.

Tot slot stemt het CDA in met de kredieten en de gevraagde reserve.

De heer Roosendaal (VVD) kan instemmen met deze tweede begrotingswijziging. Die lijkt van een negatief 
naar een positief resultaat te gaan, maar dat komt doordat er meer aan de reserves wordt onttrokken. 
Onduidelijk is of de inkomsten toekomstbestendig zijn want ook reserves zijn eindig. De provincie gaat 14% 
meer uitgeven dan aanvankelijk gedacht en dat komt vooral door Klimaat & Milieu en door Groen. Een 
oorzaak is natuurlijk de energietransitie in brede zin. Hij voorziet structureel hogere uitgaven in de toekomst 
die geen gelijke tred houden met de inkomsten. Hij is benieuwd of dat klopt.

Bij Groen hoort hij graag waar het dan fout gaat bij de budgettering. Vooral de kosten bij het programma 
NatuurNetwerk zijn hoog. De plannen zijn nog niet eens gedeeld en toch wordt nu goedkeuring gevraagd 
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voor deze begrotingswijziging. Hij krijgt graag toegelicht waarom voor deze route is gekozen. Hij ziet drie 
hoofdoorzaken voor de positieve mutatie van het begrotingssaldo van 2022: de opcenten in positieve zin, de 
indexering in negatieve zin en datzelfde geldt voor de niet-begrote centrale wijzigingen. Hij vraagt of er nu 
voldoende is om met het huidige inflatiepercentage de uitgaven te kunnen blijven doen en of er rekening mee 
is gehouden in het budget voor volgend jaar. Gaat het over de correctie inzake de brugbediening, dan is hij 
benieuwd wat PS hiervan kan leren. Uitbestedingen dienen immers overeen te komen met de vooraf gegeven 
winsten. Hij ziet graag dat de gedeputeerde een keer een evaluatie overlegt waarbij een aantal uitbestedingen 
op een rij wordt gezet om te kijken wat de provincie daarvan kan leren. 

Statenlid Zaal (GL) ziet een positieve begroting dankzij twee behoorlijke meevallers op de inkomsten, de 
opcenten, maar zorgen heeft hij over de indexeringen. Hij hoort graag hoe de gedeputeerde daarnaar kijkt. 
Verder is hij benieuwd naar de stand van zaken bij de perspectievennota die is toegezegd. GroenLinks gaat 
akkoord met het gevraagde kredietbesluit, maar vraagt zich wel af of het voorgenomen besluit voor een 
nieuwe reserve niet anders had gekund, bijvoorbeeld onder een bestaande reserve. Het aantal reserves is de 
afgelopen tijd immers ingedamd.

Mevrouw Kapitein (D66) is blij dat het verwachte resultaat 11,4 miljoen euro voordelig lijkt uit te pakken 
mede dankzij het provinciefonds. Eerder moest PS uiterst terughoudend zijn bij de kaderbrief. Daar moesten 
de prioriteiten worden aangegeven. Gelukkig hoeven deze keuzes nu niet te worden gemaakt. De forse 
impact van de indexering is opvallend: 10 miljoen euro extra. Dit is nog maar het begin van alle 
kostenstijgingen waarmee de samenleving te maken krijgt. Dit lijkt een voorbode voor de keuzes die de 
komende periode zullen moeten worden gemaakt. 

De heer Klein (CU) hoort dat er geen keuzes meer hoeven worden gemaakt in de voorstellen voor de 
Begroting 2023. Dat haalt hij niet uit deze begrotingswijziging.

Mevrouw Kapitein (D66) heeft dit weekend de begroting gelezen. Die 26 miljoen euro bij de subsidies buiten 
de uitvoeringsregeling roept ook bij D66 vragen op. Zij is benieuwd of er misschien een natuurlijke 
bovengrens is waarbij PS informatie zou moeten krijgen waarbij subsidies worden vrijgegeven. Het gaat hier 
om een enorm bedrag.

Gedeputeerde Zaal corrigeert dat het niet om 26 miljoen euro gaat, maar om 26.000 euro.

De voorzitter schorst de vergadering van 15.16 uur tot 15.21 uur.



4 | 5  | Advies aan PS

Gedeputeerde Kocken verduidelijkt dat er geen bovengrens is waarbij PS wordt geïnformeerd bij het vrijgeven 
van subsidies. Er is alleen de theoretische bovengrens voor een programma. Sommige zaken vallen binnen 
een regeling, andere daarbuiten. Er is geen grens waarbij een buiten de regeling vallende categorie bij PS 
moet worden teruggelegd. Dat zou ook niet heel praktisch zijn. 

Die 11,4 miljoen euro van 2022 is niet als reden gezien om bij de kaderbrief wat ruimhartiger te zijn. Daarbij 
is destijds betrokken dat er nog steeds heel veel onzekerheden spelen. Dat hangt samen met de vraag 
wanneer er voldoende comfort is. De provincie heeft nog net zo veel onduidelijkheid als de vorige keer. Het 
wachten was toen op de contourennota. Die ligt er nu, maar die geeft nauwelijks meer duidelijkheid. Het IPO 
dringt er bij het Rijk op aan dat de provincies die duidelijkheid krijgen. Dat geldt ook voor gemeenten. Het 
betreft immers structurele inkomsten. Als deze begroting is vastgesteld, wordt er alweer gewerkt aan de 
volgende. Zolang onbekend is op welke inkomsten de provincie kan rekenen, is het eigenlijk ondoenlijk. Daar 
dringt de provincie dan ook op aan.

De perspectievennota bevat de informatie die er wel is. Daaraan kleeft wel dezelfde onzekerheid. Die nota 
komt voor de volgende commissievergadering naar PS. Daarbij gaat het om de opcenten en om andere 
mogelijkheden en onmogelijkheden. 

De reden dat hier een nieuwe reserve wordt aangelegd, heeft te maken met de verplichting om voor het 
gehele subsidiebedrag over meerdere jaren een reserve aan te leggen als een subsidie wordt toegekend. Dus 
dit is een reserve waar de provincie niet omheen kan. 

De 2,4 miljoen euro, inbesteed of uitbesteed, wel of niet een politieke discussie, daarvoor geldt dat een 
politieke discussie kan worden vermeden. Dit is alleen een technische bijstelling. Er is iets niet helemaal goed 
gegaan. Het bedrag zat aanvankelijk in de post Uitbestede kosten. Toen moest die naar de 
capaciteitsbegroting. Dat is niet synchroon verlopen. Er wordt dus niet meer uitgegeven dan verwacht, maar 
het valt onder een andere post. Dat is nu pas gedaan, omdat er bij het opstellen van de begroting een foutje 
is gemaakt. 

Op de vraag van de heer Klein over de glastuinbouw, zal gedeputeerde Zaal nog iets zeggen. De vraag of er 
iets misgaat bij Groen, is een vraag aan gedeputeerde Rommel. Dat is haar portefeuille.

Gedeputeerde Zaal reageert vanuit de portefeuille Glastuinbouw en niet vanuit de portefeuille Klimaat. De 
glastuinbouw is een belangrijke economische sector in de provincie, zowel voor de sierteelt als voor de 
productie van voedsel. Een bredere discussie over het belang van de sector, en het liefst breder over 
verschillende sectoren, lijkt haar goed. Op de korte termijn is er met deze bijdrage veel mogelijk in de 
greenport, zowel op het gebied van minder gasverbruik als op het gebied van de landbouw en het 
voedselsysteem. Dat is wellicht een discussie voor een nieuwe coalitie. Als glastuinbouw klimaatneutraal 
mogelijk is, is dat een belangrijke aanvulling voor de productie van voedsel en sierteelt.
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De voorzitter concludeert dat dit punt vanuit deze commissie richting pers kan. 


